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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
W dniu 17 grudnia 2009 r. zwróci³em siê do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego

Millera z proœb¹ o wyjaœnienie, czy w obecnym stanie prawnym, zgodnie z przepisami ustawy z dnia
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomoœciami oraz kodeksem cywilnym, istnieje mo¿liwoœæ u¿y-
czenia nieruchomoœci gminy na rzecz stowarzyszenia prowadz¹cego dzia³alnoœæ gospodarcz¹ bez stoso-
wania procedur okreœlonych w art. 37 tej ustawy, a tak¿e o wyjaœnienie, czy w przypadku zawierania
przez gminê umowy u¿yczenia nieruchomoœci komunalnych istnieje kryterium, które wskazywa³oby,
kiedy maj¹ zastosowanie przepisy kodeksu cywilnego, kiedy zaœ przepisy ustawy o gospodarce nieru-
chomoœciami.

Z odpowiedzi, któr¹ uzyska³em od MSWiA w dniu 20 stycznia 2010 r., wynika, i¿ stanowisko
w przedmiotowej sprawie winien zaj¹æ minister infrastruktury, gdy¿ do zakresu jego dzia³ania nale¿¹
sprawy budownictwa, gospodarki przestrzennej i mieszkaniowej, co jest zgodne z ustaw¹ o dzia³ach ad-
ministracji rz¹dowej oraz rozporz¹dzeniem prezesa Rady Ministrów z dnia 16 listopada 2007 r. w spra-
wie szczegó³owego zakresu dzia³ania ministra infrastruktury.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê z proœb¹ o wyjaœnienie, czy w przypadku najmu, dzier¿awy czy
te¿ u¿yczenia nieruchomoœci stanowi¹cych w³asnoœæ gminy stosowaæ nale¿y odpowiednio przepisy
ustawy o gospodarce nieruchomoœciami, a zatem czy z mocy prawa wy³¹czone jest stosowanie przepi-
sów kodeksu cywilnego.
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